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Voorwoord Jan  

Beste lezer, 

 

Met vreugde presenteren wij u het jaarverslag over 2018.  

 

Onze dorpsgemeenschap is afgelopen jaren verrijkt met enkele families. Nu wonen er 16 

medewerkers intern (een record!). In de regel zijn we met 12. Maar het belangrijkste: er wonen ook 

10 kinderen in onze gemeenschap. Dat maakt het leven zo rijk. En het draagt bij tot onze opdracht 

die we hebben naar de mensen met een beperking: hen een zo normaal mogelijk leven laten leiden. 

Het is heerlijk om te zien hoe alle kinderen zich vrij kunnen bewegen tussen de bewoners. En hoe de 

bewoners kunnen genieten van hun aanwezigheid en levenskracht.  

Buiten medewerkerskinderen komen er steeds meer kinderen bij ons over de vloer die een hulpvraag 

hebben. Nood aan een dagje time-out nodig op de school? In Widar kan men terecht! De bakkerij, de 

ōƻŜǊŘŜǊƛƧΣ ŘŜ ǘǳƛƴΧ zijn de grote aantrekkingspolen voor kinderen en jongeren in Widar. En 

natuurlijk, u zult het lezen in dit jaarverslag, krioelt het hier van de kinderen tijdens het 

boerderijkamp in de zomer.  

We mochten ook drie nieuwe bewoners ontvangen in onze gemeenschap: Aster in huize Breidablik, 

Jonny in huize Landvidi en Koen in huize Idafeld. Een rijkdom, een zegen en een uitdaging voor onze 

gemeenschap.  

U leest hierover in de levendige verslagen die volgen. 

Ook voor mij persoonlijk is dit jaarverslag bijzonder: het is de laatste keer dat ik als directeur een 

inleiding schrijf voor het afgelopen jaar. Vanaf 1 januari 2020 zal ik met pensioen zijn. En mag en kan 

ik vanaf de zijlijn meegenieten met de ontwikkelingen van Widar.  

Veel plezier bij het lezen van het jaarverslag 2018! 
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DE HUIZEN  

 Skirne  

 

 

IŜǘ ƧŀŀǊ нлму ƛǎ ǾƻƻǊ ƻƴǎ Ƙǳƛǎ ŜŜƴ ƧŀŀǊ ƎŜǿŜŜǎǘ ǿŀŀǊƛƴ ŘŜ ΨǾƻƻǊōŜǊŜƛŘƛƴƎ ƻǇ ǇŜƴǎƛƻŜƴΩ ŜŜƴ ǊŜƎŜƭƳŀǘƛƎ 

terugkerend gespreksthema is. Er wonen hier 5 mensen van boven de 60 jaar, en ieder wil er op zijn 

eigen manier mee omgaan. Jan zal blijven werken tot er een vervanger is aangesteld voor de directie.                                                  

Jef is de volgende, en is op 12 augustus op pensioen gegaan. Met feest en al, maar hij werkt gewoon 

door!!  

 

Ikzelf zal er in 2019 aan toe zijn, en kan er al naar uitkijken. François hebben we al een tijdje geleden 

aan prépensioen gekregen, want hij kon gewoon niet meer wachtenΧ IƛƧ ƳŀƎ ŜƭƪŜ ƻŎƘǘŜƴŘ ƭŀǘŜǊ 

opstaan en genieten van een ontbijtje, dat de medewerkers voor hem klaargezet hebben.                                                                                                                            

Willy is ook 60+, maar gedraagt zich als een 40-jarige, dus geen denken aan om die op non-actief te 

zetten!     

Maar evengoed zien we het tegenovergestelde gebeuren; onrust bij dit gespreksthema bij onze 

bewoners. Vooral vanwege afscheid nemen en misschien verhuizen. Dat is heel begrijpelijk, want 

tenslotte zijn er sterke banden van 25 tot 35 jaar samenwonen! Dat knip je niet zomaar door als je de 

pensioengerechtigde leeftijd hebt bereikt. Het is een proces van langzaam loslaten en de 

ǾŀƴȊŜƭŦǎǇǊŜƪŜƴŘŜ ǘŀƪŜƴ ŘƻƻǊƎŜǾŜƴ ŀŀƴ ΨŘŜ ǾƻƭƎŜƴŘŜΩΦ IƛŜǊǾƻƻǊ ƘŜō ƧŜ ŜŜƴ ƎǊƻƻǘ ǿŜŘŜǊȊƛƧŘǎ 

vertrouwen nodig en dat vraagt tijd. Collega Stéphanie zal de functie van huisverantwoordelijke 

overnemen. Dat is al een geruststelling, want ze werkt hier al enige jaren. Ook is Zuzana halftijds 

aangenomen op 1 februari, om de overgang naar de nieuwe situatie te ondersteunen. 
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Het afgelopen jaar hebben we weer veel hulp gekregen van onze stagiaires Femke, Michael, Kelly, Jet 

en Hedwich. Ook is er een Duitse vrijwilligster voor 2 maanden komen logeren en meewerken, 

Friederike uit Dresden. Ze pikte de taal snel op, en had een heel leuke band met de bewoners. Via haar 

leerden wij Flore kennen, die ook enthousiast meewerkte in de tuin. 

In april werd in de blauwe zaal een euritmie-voorstelling gegeven door studenten van de opleiding in 

Leiden. Dit dankzij een studente Mare, die het jaar voordien hier sociale stage had gedaan. Zo zie je 

ƳŀŀǊΣ ƘƻŜ ƴǳǘǘƛƎ ǎǘŀƎŜǎ ƪǳƴƴŜƴ ȊƛƧƴ ǾƻƻǊ ²ƛŘŀǊΦ ½Ŝ ǾƻŜǊŘŜƴ ƘŜǘ ǎǇǊƻƻƪƧŜ Ǿŀƴ ΨDŜ DƻǳŘŜƴ DŀƴǎΩ Ǿŀƴ 

Grimm op. Erg leuk voor de bewoners, zij konden genieten van de bewegingen en de mooie kleuren. 

Eind april werd er door de oudervereniging een amusementsnamiddag georganiseerd. Er was een 

kooroptreden van De Kleppers uit Turnhout. Aansluitend kwam er een frietwagen, waar we lang op 

moesten wachten, want die stond in de file. De ouders waren zeer nerveus. En de bewoners? Die 

hebben rustig gewacht, want die hebben het volste vertrouwen dat alles goed komt. 

Enkele dagen later was het 1 mei, en we trokken naar landgoed De Utrecht in Esbeek. Na een 

deugddoende wandeling, en beklimming van de uitkijktoren, kreeg ieder een uitsmijter op een groot 

bord in De Bokkenrijder. Dit zijn momenten van verbondenheid en vrolijkheid onder elkaar. Onze 

bewoners weten zich ook heel goed te gedragen, dat is iets om trots op te zijn, vind ik. 

LƴƎǊƛƧǇŜƴŘ ǿŀǎ ƻƻƪ ŘŜ н ƻƻƎƻǇŜǊŀǘƛŜǎΣ ŘƛŜ ¸ǾƻƴƴŜ ƳƻŜǎǘ ƻƴŘŜǊƎŀŀƴ ƛƴ Řƛǘ ǾƻƻǊƧŀŀǊΦ ½ƛƧ ƘŜŜŦǘ ȊƻΩƴ ŀƴƎǎǘ 

ǾƻƻǊ ƛƴƎǊŜǇŜƴΣ Řŀǘ ȊŜ ŀƭ ǾǊƻŜƎ ƻŦ ȊŜ ōǊŀƛƭƭŜ ƳƻŎƘǘ ƭŜǊŜƴΧ Dit was het moment om haar toch dringend 

te overtuigen om deze ingreep te laten doen en het viel gelukkig mee. Het tweede oog liet zij zonder 

protest behandelen. Zij kan nu weer lezen en haar wereld om haar heen is weer ruimer geworden. 

Op 8 mei was er een groep vrijwilligers van Janssen Pharmaceutica hier om een dag vrijwilligerswerk 

te doen. We hebben allerlei klussen voor hen bedacht, en hier op Skirne hebben zij de wasdraden 

achter het huis vervangen. Dit was een grote klus, want er moesten lange houten palen diep in de 

grond gezet worden. Met 5 personen hebben ze er de hele dag aan gewerkt, en het resultaat is 

fantastisch. We beseffen dat telkens wanneer we de lakens weer kunnen zien flapperen in de wind.  

Groot feest op 19 mei: Dochter en collega Hedwich trad in het huwelijk met Paul, in Hilvarenbeek. Het 

was pinksterweekend, en een vrij weekend, maar toch zijn er een 20-tal bewoners met een aantal 

medewerkers, naar het gemeentehuis gegaan. Het kersverse paar mocht onder de bloemenbogen 

door wandelen, die in alle huizen vooraf waren gemaakt.                                               

Enkele weken later hebben we het feest nog eens voor de hele gemeenschap gevierd. Alle huizen 

wensten hen proficiat op hun eigen manier en overhandigden hen allerlei cadeautjes.  

Onze jaarlijkse verjaardagsuitstap ging naar Bokrijk. Het was nƛŜǘ ȊƻΩƴ ƎƻŜŘ ǿŜŜǊΣ ƳŀŀǊ ǿŜ ƘŜōōŜƴ 

toch een lange wandeling kunnen maken doorheen het domein. Veel ambachten bekeken, huizen en 

boerderijen van de goede oude tijd bezocht en heerlijk gegeten in de afspanning aldaar. We hebben 

ŘŜ ΨŘƻƴŘŜǊǇǊŜŜƪΩ Ǿŀƴ ŘŜ ŘƻƳƛƴŜŜ gehoord, en de zegening bij het zieke varken bijgestaan. Ja, een 

gezellige dag met ons huis en team. 

In augustus werd Jef 65 jaar. We vierden hem met een pannenkoekenfeest voor ons huis en zijn ganse 

familie. Onze huiskamer stond vol tafels en stoelen, heel gezellig. Jef wilde graag als cadeau nog een 

uitstap doen met ieder van Skirne, en dat deden we op de 1e oktober in Chaam, vlak tegen de Chaamse 

Bossen. Daar zijn we met alle bewoners en het hele team gaan eten.  
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In september nog een heuglijke gebeurtenis te melden: dochter Geertrui is bevallen van een tweeling, 

Sterre en Linde. In juli zijn Geertrui en Raf namelijk met hun 2 kinderen terug in België komen wonen. 

Raf werkt sinds 1 augustus weer op Widar, en zal de klussendienst van Guy overnemen, als die op 

pensioen gaat. We hebben met de hele gemeenschap meegeleefd met de komst van de tweeling. 

Geertrui, die ronder en ronder werd, met alle ongemakken die daarbij horen. En hoe content iedereen 

was toen beide meisjes vlot geboren werden en samen 6kg wogen!! Nota bene op de verjaardag van 

Bart, dat was een schoon cadeau! Eind januari is ons 11e kleinkind geboren: Kasper, broertje van 

Florian en zoontje van Hedwich en Paul. Wat een rijkdom om deze hele familie bijeen te zien.  

In oktober was het verkiezingsdag in België. Enkele bewoners moesten gaan stemmen. Jan neemt 

graag het clubje bewoners mee naar de stembus. Het thema politiek werd in de weken voordien vaak 

besproken aan tafel, en Yvonne kwam met het geweldige idee om zelf ook een partij op te richten: 

ΨSAAI EN KERNGEZONDΩ Ȋƻǳ ŘƛŜ ƳƻŜǘŜƴ ƘŜǘŜƴΧΦΦ ½ƻǳ ŘŀŀǊ ƛŜƳŀƴŘ ƻǇ ǿƛƭƭŜƴ ǎǘŜƳƳŜƴΚ IŜƭŀŀǎ ƘŜŜŦǘ 

ze vanuit de gemeenschap weinig respons gekregen, maar vergeten doet Yvonne het niet. Bij de 

volgende verkiezingen zal zij het weer oppakken.  

Zo, dit zijn de gebeurtenissen van het jaar 2018, die ik met U wilde delen.                                    

Nu kunnen de bewoners van ons huis elk nog iets vertellen.  Vooral over de activiteiten, die ze buiten 

Widar doen. 

 

Bewoners aan het woord 
 

Yvonne:  In de Hema gaan ontbijten vind ik leuk. Ze hebben er lekker koffie 

en ik mag nadien iets kiezen uit de winkel om te kopen. In 2018 ben ik aan mijn 

ogen geopereerd en mocht ik bij de optieker een nieuwe bril gaan kiezen. Ik 

heb twee reizen gedaan. Eentje in de zomer en eentje in de winter. De dansles 

op maandagavond doe ik graag en ook gaan zwemmen in het Gielsbos op 

vrijdag vind ik fijn. 

 

Willy: De zomervakantie heb ik doorgebracht bij mijn zus. In september ben ik 

beginnen te werken in de tuin. Dat vind ik heel leuk. In de voormiddag werk ik 

nog steeds in de bakkerij. Samen met de bakkers brood en koekjes bakken, doe 

ik nog altijd even graag.  Op maandagavond ga ik graag mee dansen, want dan 

dans ik altijd met Els. Verder ga ik wekelijks nog turnen en ook dat doe ik nog 

altijd met heel veel plezier.  

 

Nancy: In de zomervakantie heb ik een paar uitstappen gedaan. Zo ben ik met 

mijn zus op vakantie geweest naar Center Parcs en ging ik ook mee op uitwisseling 

naar Texel. Op woensdagavond heb ik djembéles en dat vind ik nog altijd heel erg 

leuk. Het Sint-Michaëlsfeest vond ik erg fijn omdat het in de herfst(sfeer) is. 

Verder werk ik nog steeds heel graag in de winkel. Jefke (de kat) is vorig jaar spijtig 

genoeg gestorven, maar gelukkig heb ik Mira nog om te verzorgen.  
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Jef: In januari 2018 ging ik samen met broer Laurent, Marnix, Chris - met 

vriendin Lutgard - naar Oeganda. Het was een groot avontuur en een extra 

zomertje van tussen 25 en 30 °C, ideaal. Wij hadden een privé-gids, Ronny. 

Een hele lieve behulpzame Oegandees, die ons 1500 km rondgereden 

heeft met een soort landrover met open dak. Je moest maar recht staan 

om naar de wilde dieren te zien. 

Ωǎ bŀŎƘǘǎ ǎƭƛŜǇŜƴ ǿƛƧ ƛƴ ǘŜnten onder een afdak. Wanneer ge in de nacht 

uit uw bed moest, kon er wel eens een nijlpaard voor uw deur liggen. De 

natuurreservaten hebben soms een oppervlakte zo groot als de provincie Antwerpen. We reden over 

hobbelige zandwegen en werden nogal dooreen geschud. Aan wilde dieren ontbrak het niet: giraffen, 

leeuwen, olifanten, buffels, nijlpaarden, krokodillen, antilopen en zeer veel vogels. Tijdens de tocht 

door het oerwoud tot bij de chimpansees werd ik als Pascha gedragen op een draagberrie door 4 sterke 

mannen. De Oegandezen zijn zeer behulpzaam en vriendelijk.  

Een paar keer voeren we de Nijl af en zagen we al de dieren op de oevers. Dat was zeer spannend. Er 

was ook een tocht naar het vulkanisch gedeelte waar veel cameliathee-plantages zijn. Eén van de 

laatste dagen bezochten wij een kraamkliniekje waar moeders kwamen bevallen die niet voor hun 

ƪƛƴŘƧŜ ƪƻƴŘŜƴ ȊƻǊƎŜƴΦ 5Ŝ ōŀōȅΩǎ ƭŀƎŜƴ ŘŀŀǊ ƛƴ ƛǎƻƳƻōŀƪƧŜǎΦ  

Oeganda is echt een aanrader voor wie éénmaal in zijn leven in een ander werelddeel wil komen. 

 

Hilde: In augustus ben ik samen met Ria een dagje naar Oostende geweest met 

de trein. Ωǎ aƻǊƎŜƴǎ ǿŀǎ ƘŜǘ ƴƻƎ ŜŜƴ ōŜŜǘƧŜ ŦǊƛǎ Ŝƴ ǿŀǎ ŜǊ ǾŜŜƭ ǿƛƴŘΣ ƳŀŀǊ ƛƴ 

de namiddag was er een stralende zon. We hebben met onze voeten door het 

ǿŀǘŜǊ ƎŜǿŀƴŘŜƭŘΣ Ŝƴ Ωǎ ƳƛŘŘŀƎǎ zijn we mosselen met frietjes gaan eten. Ik 

ben ook nog naar de winkeltjes gaan kijken en voor we terug naar huis gingen, 

hebben we nog een ijsje gegeten. Het was een leuke dag. Ik ben ook nog op 

vakantie geweest naar de Fagne Marron met 2 vrijwilligers. 

 

Bart: In februari ben ik naar de film geweest met Stéphanie. We zijn daar ook 

iets gaan eten tijdens de middag. Ook ga ik eens in Turnhout een koffie of een 

pintje drinken. Met mijn vader ga ik in het weekend ook eens op café en naar 

Linkeroever. Dit jaar zijn we ook weer naar de kermis geweest in Turnhout met 

de hele groep. Samen in dŜ ōƻǘǎŀǳǘƻΩǎ Ŝƴ ǎƳƻǳǘŜōƻƭƭŜƴ ŜǘŜƴ vind ik het 

leukste.  

François: Vorig jaar ben ik veel gaan reizen, met de organisatie Cerevam uit 

Gent. In mei naar de Eifel, in augustus naar Duinkerken, in oktober naar 

Houthalen en in de kerstvakantie ben ik in Nunspeet oud en nieuw gaan vieren. 

Het is veel, maar toch is het meegevallen.  Op die reizen doe ik altijd mee met 

alle uitstappen; wij hebben een kathedraal bezocht, we gaan altijd shoppen, in 

een vlindertuin zijn we geweest, en naar de Efteling. En we zijn met een boot 

Ǝŀŀƴ ǾŀǊŜƴΧ Zoveel heb ik gezien, maar ik weet niet meer wat ik waar gezien 

heb, dat ben ik vergeten. Ik heb er goede vriendschappen gesloten met mijn medereizigers, want ik zie 
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regelmatig dezelfde mensen meegaan.  Ook zijn we een keer in een jeugdherberg gaan slapen, maar 

waar dat was, weet ik niet meer. Het was leuk.    

Voor onze verjaardagsuitstap zijn we met ons huis naar Bokrijk geweest, dat was gezellig. Met de KVG 

ga ik ook uiteten, meestal ga ik met Pasen en met het Kerstfeestje, in Merksplas. Dan eet ik een 5-

gangenmenu, en Joke brengt mij, en zij haalt mij na enkele uren weer op. Meestal ga ik bij de pastoor 

aan tafel zitten. Dan spreken wij met elkaar, en hij wil altijd weten hoe het met mij gaat. Ja, ik doe veel 

en ik hou mij goed bezig.  

Isabella: Ze geniet vooral van individuele uitstapjes. En dit jaar heeft ze ook paar 
leuke uitstapjes gedaan. Met Stéphanie naar de Olmense zoo bv. Hier kon ze zelf 
giraffen voeden wat ze héél leuk vond! Van de kermis in Turnhout heeft ze ook 
genoten. In de botsautootjes rijden, op de paardenmolen zitten, eendjes vangen 
en lekker popcorn smullen. Isa drinkt heel graag chocomelk met slagroom. 
Hiervoor gaan wij meestal naar Nor Loir in Turnhout. Hier kan ze ook rustig 
kleuren als ze zin heeft.       
 
In april is ze voor paar dagen naar Bielebale in Brasschaat geweest. Het is een nieuw initiatief van de 
opleiding orthopedagogie, en men wil deze activiteit opnemen in het 2e jaar. Elke student wordt aan 
één persoon gelinkt, dag en nacht. Hier kon Isa sporten, zwemmen, van de glijbaan afgaan, wandelen 
en lekker eten! Het was een wederzijds succes, en voor dit jaar is Isabella ook weer ingeschreven. Het 
is voor haar de enige manier van vakantie nemen. 
 
 
Voorstelling Zuzana 
 
Hallo allemaal! Ik ben Zuzana en ik ben 39 jaar. 1,5 jaar geleden heb ik een 
stage gedaan op Idafeld. Direct was ik betoverd door de omgeving rondom 
Widar en door Widar zelf! Toen heb ik besloten dat ik er na mijn opleiding 
zorgkundige wilde solliciteren. Ik was heel blij dat ik in februari vorig jaar op 
Skirne mocht starten! 
 
Ik geniet van alle taakjes die ik met de bewoners doe. Binnenshuis, maar ook 
buitenshuis. Ik ga ook op sommige vrijdagen met de bewoners zwemmen in 
het Gielsbos. Maar nu gaat het even niet, want ik krijg een babyΩǘƧŜ begin 
april! Ik vind het heel spannend, ook al is het ons 4de kindje. Jullie moeten me 
dus na 1 jaar werken even missen, maar ik hoop dat ik in september terug bij 
jullie kan zijn! Ik ga jullie zeker missen! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


